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Abstract :-

The main aim of this research is to study the effect of fluid lubricant on the properties of soap greases, such as lithium, calcium, sodium, and lithium – calcium.

Base stock oils 40, 60, and 150 have been added with different concentrations to grease to obtain the best concentration that improves the properties of greases such as load carrying, wear resistance, corrosion resistance, drop point, and penetration.

Decrease in grease properties has been noticed when adding 20 % of base sock oil 40, and 30 % of base stock oil 60, but no significant change being observed of base stock oil 150.

Also, it is noticed that as the viscosity of base stock increases the effect of oil on changing grease properties will decrease.
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تأثير نوع وتركيز مائع التزييت على خواص الشحوم
الخلاصة : 
ان الهدف الاساسي من هذا البحث هو دراسة تاثير نوع وتركيز مائع التزييت على خواص الشحوم الصابونية مثل شحم الليثيوم ، الكالسيوم ، الصوديوم ، وليثيوم – كالسيوم . 

تم اضافة ثلاث انواع من زيوت الاساس 40 , 60 , 150  بتراكيز مختلفة الى الشحوم لغرض الحصول على افضل النسب التي تحسن خواص الشحوم من حيث قابليتها على تحمل الضغط العالي ، مقاومة السوفان ، مقاومة التاكل ، درجة السقوط ، والنفاذية .   

وجد ان هنالك انخفاض في خواص الشحوم عند اضافتها بنسب 20% لزيت الاساس 40 ، 30% لزيت الاساس 60 ، وعدم ظهور تغير ملحوظ بالنسبة لزيت الاساس 150 .

لوحظ بان زيادة لزوجة زيت الاساس سوف يقلل من تأثير زيت الاساس على خصائص الشحوم .
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